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PROTOKÓŁ NR 14/2025 

z XIV SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 26 lutego 2025 r. 
 

 

XIV sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Link do nagrania: 

Sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii nr XIV w dniu 26 lutego 2025, godz. 15:00 - transmisja 

z obrad Rady | Rada Miejska Góry Kalwarii na platformie eSesja.pl  

 

Punkt 1. Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 15:20 otworzyła XIV sesję Rady 

Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. 
Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych. 

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

7. Mateusz Kanabus 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Renata Mateńko 

11. Beata Mika 

12. Bartosz Miszewski 

13. Bożena Molak 

14. Andrzej Pietrzak 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/65105/sesjaaradyamiejskiejagóryakalwariianraxivawadniua26alutegoa2025agodza1500.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/65105/sesjaaradyamiejskiejagóryakalwariianraxivawadniua26alutegoa2025agodza1500.htm
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15. Jakub Rącz 

16. Roman Cezary Rybarczyk 

17. Ewa Stokowska 

18. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

19. Iwona Szymańska 

20. Tomasz Ura 

21. Arleta Żmudzin 

 

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2; 

-lista obecności gości załącznik nr 3 (urząd/jednostki), 

-lista mieszkańców zabierających głos podczas sesji załącznik nr 4. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral powitała przybyłych na sesję Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Miasta i Gminy Arkadiusza Strzyżewskiego, Zastępców Burmistrza Mateusza 

Baja i Piotra Chmielewskiego, Skarbnika Gminy Ewę Sobiepanek, Sekretarza Gminy Piotra 

Walczaka, pracowników urzędu, dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, 

naczelników wydziałów urzędu MIG, pracownika biura rady, radcę prawną urzędu, 

informatyka, sołtysów, mieszkańców i oglądających transmisję online oraz gościa 

specjalnego Pana Eugeniusza Węgiełka. 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral przedstawiła porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Komendanta Policji o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria w 2024 roku. 

5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Górze Kalwarii za 2024 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2024 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2024 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze Kalwarii za 2024 rok. 

9. Sprawozdanie z Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Góra Kalwaria na lata 2024–2030. 

10. Sprawozdanie roczne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w gminie Góra 

Kalwaria za 2024 r. 
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11. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Rozwoju za 2024 rok. 

12. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej za 2024 rok. 

13. Sprawozdanie z pracy Komisji Zdrowia i Sportu za 2024 rok. 

14. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu za 2024 rok. 

15. Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego za 2024 

rok.  

16. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2024 rok.  

17. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 rok.  

18. Sprawozdanie z pracy Komisji Prezydialnej za 2024 rok.  

19. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra 

Kalwaria na rok 2025. 

20. Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za 

pomnik przyrody w miejscowości Karolina. 

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej 

jako działka ewidencyjna nr 4/53, położonej w miejscowości Góra Kalwaria 

w obrębie 3-01. 

22. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej 

jako działka ewidencyjna nr 50/2, położonej w miejscowości Góra Kalwaria 

w obrębie 13-02. 

23. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 

Góra Kalwaria nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, położonych 

w obrębie 0023, Krzaki Czaplinkowskie w gminie Góra Kalwaria, oznaczonych jako 

działki ewidencyjne nr: 193/4 i 193/5. 

24. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na 

terenie Gminy Góra Kalwaria. 

25. Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii. 

26. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

27. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

28. Przedstawienie opinii Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających, na 

temat kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie Prawo o ustroju sądów powszechnych. 

29. Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wyborów ławników do Sądu 

Rejonowego w Piasecznie na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających. 

30. Przeprowadzenie wyborów ławników:  

1) wybór komisji skrutacyjnej,  

2) głosowanie,  
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3) odczytanie protokołu z ustalenia wyników głosowania, 

4) projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Piasecznie 

na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających. 

31. Projekt uchwały w sprawie przekazania pism według właściwości. 

32. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołów z XIII sesji Rady Miejskiej w dniu 

13.02.2025 r. oraz XIV sesji w dniu 26.02.2025 r. 

33. Sprawy różne: 

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

2) pytania radnych i odpowiedzi, 

3) wolne wnioski, 

4) informacje. 

34. Zamknięcie XV sesji Rady Miejskiej. 

 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 3. Przemówienie okolicznościowe. 

Przemówienie Przewodniczącej Rady Miejskiej Teresy Jędral: 

„Szanowni Państwo! Gromadzimy się w dniu wyjątkowym i niepowtarzalnym dla całej 

lokalnej społeczności i gminnego samorządu. Można ten dzień nazwać urodzinami naszej 

małej ojczyzny. Dokładnie 355 lat temu stała się ona miastem. 26 lutego 1670 roku król 

Michał Korybut Wiśniowiecki zgodził się, aby biskup Stefan Wierzbowski założył na wiślanej 

skarpie sanktuarium pasyjne. Wieś biskupa o nazwie Góra – zniszczona i wyludniona na 

skutek potopu szwedzkiego i epidemii dżumy – zyskała dumną nazwę Nowa Jerozolima. 

Grunty zakupione przez Stefana Wierzbowskiego kilka lat wcześniej szybko zmieniły się 

dzięki niemu nie do poznania. Wyrosły kaplice. Klasztory. Kościoły. Na planie krzyża i na 

wzór Jerozolimy leżącej w Ziemi Świętej powstał ośrodek pielgrzymkowy cieszący się 

rozgłosem i splendorem. Żyjący w osiemnastym wieku ojciec Kazimierz Wyszyński napisał 

o przybywających tu pątnikach: „Wielu nie chce odchodzić z tego miejsca, lecz pragnie tam 

zamieszkać. Nawiedzając święte miejsca, rozważając mękę Pańską, żyją jakby u bram 

nieba”. Mając świadomość, że powstanie miasta i jego rozkwit zawdzięczamy wielu 

ówczesnym mieszkańcom, oddajemy cześć i okazujemy wdzięczność przede wszystkim 

biskupowi Stefanowi Wierzbowskiemu. Pomysłodawcy naszej kalwarii, jej fundatorowi 

i twórcy, który poświęcił śmiałemu przedsięwzięciu ostatnie dwadzieścia lat życia. 

Czym się kierował? Pisał, że leżą mu na sercu „pomnożenie chwały Boga” oraz wygoda 

mieszkańców i pielgrzymów. Co interesujące, wspominał o nas, dzisiejszych mieszkańcach. 

Podkreślał bowiem, że tworząc miasto, myśli o „wszystkich obywatelach, którzykolwiek teraz 

i w potomne czasy na tych gruntach budować się będą. 
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Po okresie rozkwitu przyszły jednak trudne doświadczenia. Najpierw śmierć założyciela, 

następnie kolejna epidemia dżumy, przemarsze wojsk, a w końcu rozbiory Polski. 

Na początku dziewiętnastego wieku sanktuarium Męki Pańskiej to tylko wspomnienie. 

Niektórych obiektów sakralnych już nie ma, w części tych zachowanych stacjonuje carskie 

wojsko. Ale Góra Kalwaria wkrótce znów się zacznie rozwijać. Tym razem głównie dzięki 

społeczności żydowskiej. Od połowy XIX wieku do cadyka Altera i jego następców 

pielgrzymować będą Żydzi nie tylko z ziem polskich. To z myślą o nich powstanie 

połączenie kolejowe z Warszawą. 

Szanowni Państwo, nasze miasto powstało 355 lat temu. Lecz wcale nie było miastem przez 

355 lat. Po Powstaniu Styczniowym Górze Kalwarii odebrano prawa miejskie. Odzyskała je 

dopiero po tym, jak Polska wywalczyła niepodległość. 

Właśnie Powstanie Styczniowe, jak też pierwsza i druga wojna światowa unaoczniły męstwo 

oraz poświęcenie naszych mieszkańców. Pragnęli wolności dla Polski oraz dla naszej małej 

ojczyzny. Byli nieugięci. Jednak druga wojna światowa to jednocześnie największa tragedia 

w dziejach miasta. W 1941 roku – właśnie 26 lutego – zakończyła się likwidacja przez 

niemieckiego okupanta getta żydowskiego w Górze Kalwarii. Doprowadziła do śmierci 

ponad trzech tysięcy naszych mieszkańców. Także o tych dramatycznych wydarzeniach 

musimy w tym uroczystym dniu pamiętać. 

Szanowni Państwo, historia Góry Kalwarii jest absolutnie niezwykła. Niesamowicie bogata. 

Wydaje się, że czerpać z niej można bez końca. Czasy sanktuarium, 

wielokulturowość, ponad osiemdziesięcioletnia obecność polskiego wojska – to wszystko 

pielęgnujemy, a jednocześnie nadal odkrywamy. Równocześnie korzenie naszego miasta 

są inspiracją, by rozwijać to miejsce dla lokalnej społeczności oraz z myślą o turystach. 

Myślę, że my wszyscy, samorządowcy i mieszkańcy, czujemy się spadkobiercami idei, która 

przyświecała naszym wybitnym poprzednikom przed ponad 350 lat. Idei, że dobro małej 

ojczyzny oraz żyjących tu ludzi i kolejnych pokoleń jest wartością kluczową. 

Dwudziestego szóstego lutego w sposób wyjątkowy łączą się więc przeszłość, teraźniejszość 

i przyszłość, łącząc jednocześnie wszystkich dzisiejszych mieszkańców. 

Niech jednoczy nas miłość do naszej ukochanej małej ojczyzny. Dbajmy o nią. Szanujmy się 

nawzajem. Czyńmy Górę Kalwarię piękniejszą i przyjaźniejszą. A jednocześnie nigdy nie 

zapominajmy o jej początkach”. 

 

Sekretarz Gminy Piotr Walczak prosił zgromadzonych o powstanie, a poczet sztandarowy 

o wprowadzenie Sztandaru Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

 

Punkt 4. Projekt uchwały w sprawie nadania Eugeniuszowi Węgiełkowi tytułu Zasłużony 

dla Góry Kalwarii. 

Przemówienie Burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego: 

„Szanowni Państwo, w takim dniu na naszych ustach są dawne dzieje i dawne pokolenia. 

Ale nasze dzisiejsze uroczyste posiedzenie za chwilę połączy przeszłość ze współczesnością. 

Po przedstawieniu lokalnej historii uhonorujemy bowiem wyjątkowego mieszkańca naszej 
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gminy. W poczet Zasłużonych dla Góry Kalwarii przyjmiemy artystę przez duże A: 

Pana Eugeniusza Węgiełka. To jego autorstwa są niezwykłe prace, które od dzisiaj możemy 

podziwiać w tej sali. Wielki talent. Ogromna pracowitość. Wrażliwość. Skromność. Panie 

Eugeniuszu. Witamy serdecznie na dzisiejszej, szczególnej sesji Rady Miejskiej. Jesteśmy 

zaszczyceni, goszcząc mieszkańca, który należy do grona osób rozsławiających Górę 

Kalwarię. Zarówno w kraju, 

jak i za granicą. Już tyle lat trudni się Pan sztuką ludową w swoim Pęcławiu. Właśnie w 2025 

roku obchodzi Pan jubileusz 45-lecia pracy artystycznej. Twórczość. Rzeźby i obrazy. 

To Pana życie. Ale to także cząstka życia tych, którzy stali się posiadaczami Pańskich dzieł. 

W niejednym muzeum, niejednej galerii, ale i w niejednym domu stoi na półce lub wisi na 

ścianie barwny, radosny pomnik talentu, silnych rąk i ciepłego serca Eugeniusza Węgiełka. 

Pomnik Pańskiej wiary, miłości do przyrody i do polskiej wsi. Bogatej wyobraźni oraz 

optymizmu. Niezliczoną liczbę aniołów, świętych, Chrystusów Frasobliwych, Madonn 

z Dzieciątkiem, zwierząt i muzykantów stworzył Pan w swej pracowni. Pański styl jest 

niepodrabialny. Domyślam się, że jednak nie tylko radość towarzyszy twórcy, ale też wiele 

wysiłku i uporu potrzeba, aby efekt zachwycił odbiorcę. 

Chciałbym, szanowni Państwo, przytoczyć w tym miejscu słowa mieszkanki Góry Kalwarii, 

pani Izabeli. Decyzja o odznaczeniu Pana Eugeniusza została niezwykle ciepło przyjęta 

przez lokalną społeczność, a słowa, które zacytuję, dobrze oddają wyjątkowość działalności 

naszego artysty. 

„Jako mała dziewczynka byłam z klasą z wizytą u Pana Węgiełka. Jako jedna z niewielu 

wycieczek szkolnych bardzo zapadła mi w pamięć. Pamiętam pracownię i to, z jaką pasją 

opowiadał Pan o swoich pracach, a minęło już prawie 30 lat. Zakupiłam wtedy małego 

kurczaczka, którego do dziś mam i co roku wędruje ze mną w koszyczku do kościoła 

Na Górce w Wielką Sobotę. Czas zabrać na wycieczkę do Pana pracowni i moje dzieci”. 

Panie Eugeniuszu. Był Pan uczniem świętej pamięci Stefana Lisowskiego. Dziś sam Pan 

uczy, jak rzeźbić w drewnie. Cieszy się Pan w środowisku ludowych artystów dużym 

autorytetem. Jest Pan doceniany podczas konkursów. W 2018 roku został Pan przez 

Prezydenta RP uhonorowany Srebrnym Krzyżem Zasługi. 

Jednocześnie nie zabiega Pan o rozgłos. Sądzę, że wielu mieszkańców nie zdaje sobie 

sprawy, że w jednym z sołectw mieszka i pracuje tak znakomity twórca. Dzisiaj jednak 

chcemy jako gminne władze, wszem i wobec obwieścić: mamy w gminie Góra Kalwaria 

artystę wybitnego. Człowieka wyjątkowego. Mamy w gminie nowego Zasłużonego dla Góry 

Kalwarii. Jesteśmy dumni, że mamy w naszej małej ojczyźnie jedynego w swoim rodzaju 

Eugeniusza Węgiełka”. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 
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Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie nadania Eugeniuszowi Węgiełkowi 

tytułu Zasłużony dla Góry Kalwarii. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/146/2025 

Po przyjęciu przez Radę Miejską uchwały nastąpiło uroczyste wręczenie panu 

Eugeniuszowi Węgiełkowi uchwały Rady Miejskiej, okolicznościowego medalu oraz 

odznaki „Zasłużony dla Góry Kalwarii”. 

Medal i odznakę „Zasłużony dla Góry Kalwarii” oraz kwiaty wręczyli Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Teresa Jędral i Burmistrz Miasta i Gminy Arkadiusz Strzyżewski. 

 

Sekretarz Piotr Walczak poprosił o powstanie a poczet sztandarowy o odprowadzenie 

Sztandaru Miasta i Gminy Góra Kalwaria.  

 

Na zakończenie uroczystości Pan Eugeniusz Węgiełek zagrał na gitarze i zaśpiewał 

piosenkę swojego autorstwa.  

 

Przewodnicząca Rady odwłosiła krótką przerwę w obradach w trakcie której złożono panu 

Eugeniuszowi Węgiełkowi gratulacje i życzenia. 

Po wznowieniu obrad przystąpiła do kontynuowania obrad.  

 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 30 

stycznia 2025 r. do 25 lutego 2025 r. 
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 I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
W sprawie: 

 

1. ORG.0050.16.2025 27.01.2025 

w sprawie wprowadzenia „Regulaminu udzielania 

zamówień publicznych, których wartość jest 

równa lub przekracza kwotę wskazaną w art. 2 

ust. 1 pkt 1 ustawy Prawo zamówień Publicznych”. 

2. ORG.0050.17.2025 28.01.2025 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: 

„Przebudowa kanalizacji sanitarnej w Kątach” 

3. ORG.0050.18.2025 29.01.2025 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

z dniem 1 września 2025 r. oddziału sportowego 

klasy pierwszej o dwóch dyscyplinach: pływanie 

i tenis ziemny w Szkole Podstawowej im. bł. Ojca 

Stanisława Papczyńskiego w Kątach, wchodzącej               

w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego 

w Kątach oraz ustalenia harmonogramu 

czynności w postępowaniu rekrutacyjnym do 

tego oddziału na rok szkolny 2025/2026 

4. ORG.0050.19.2025 29.01.2025 

w sprawie zmian planu finansowego  

jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 

2025 rok 

5. ORG.0050.20.2025 30.01.2025 w sprawie zmian w budżecie 

6. ORG.0050.21.2025 30.01.2025 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2025 rok 

7. ORG.0050.22.2025 30.01.2025 

w sprawie ustalenia planu finansowego dla 

rachunku wydzielonego środków z Funduszu 

Pomocy w ramach pomocy obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2025 roku 

8. ORG.0050.23.2025 31.01.2025 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Budowa 

sali gimnastycznej z zapleczem sportowo -

dydaktycznym przy SP w Czaplinku” 

9. ORG.0050.24.2025 3.02.2025 

zmieniające zarządzenie w sprawie 

wprowadzenia „Instrukcji obiegu i kontroli 

dokumentów finansowo-księgowych w Urzędzie 

Miasta i Gminy w Górze Kalwarii” 
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10. ORG.0050.25.2025 6.02.2025 

w sprawie powołania i działania Komisji 

rozstrzygającej konkursy ofert na dofinansowanie 

zadań publicznych w 2025 roku 

11. ORG.0050.26.2025 17.02.2025 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu Uchwały Rady Miejskiej 

Góry Kalwarii w sprawie wyznaczenia i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gmina Góra Kalwaria 

12. ORG.0050.27.2025 17.02.2025 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu Uchwały Rady Miejskiej 

Góry Kalwarii w sprawie określenia zasad 

wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji 

13. ORG.0050.28.2025 17.02.2025 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2025 rok 

14. ORG.0050.29.2025 17.02.2025 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze - Radcy prawnego 

15. ORG.0050.30.2025 18.02.2025 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze ds. obsługi Rady Miejskiej 

16. ORG.0050.31.2025 20.02.2025 
zmieniające zarządzenie w sprawie powołania 

Komisji Mieszkaniowej 

17. ORG.0050.32.2025 20.02.2025 
w sprawie powołania Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 

II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

 

Tydzień 5 (30.01-2.02)  

- udział w warsztatach wędkarskich z Kołem PZW nr 10 w Górze Kalwarii   

- udział w spotkaniu z mieszkańcami Brześc i okolicznych miejscowości, z Posłem Piotrem 

Kandybą, przedstawicielami Powiatu Piaseczyńskiego, Nadleśnictwa Chojnów, Koła 

Łowieckiego „Szarak”, dotyczącym dzików i strat, jakie powodują w uprawach rolnych 

 - udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Cendrowicach 

 

Tydzień 6 (3.02.-9.02) 

 - udział w spotkaniu z przedstawicielami lokalnych firm transportowych, dotyczącym 

zmian w uchwale w sprawie podatku od środków transportowych 

 - udział w spotkaniu z Radnymi Rady Miejskiej dotyczącym schroniska dla zwierząt 
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Tydzień 7(10.02-16.02) 

 - udział w spotkaniu dotyczącym przebudowy linii kolejowej Skierniewice- Czachówek 

Wschodni  

 - udział w Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej 

 - udział w spotkaniu z przedstawicielami władz Gminy Piaseczno dotyczącym transportu 

miejskiego  

 - udział w walnym zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej                              

w Wojciechowicach 

 - udział w gminnych zawodach halowych Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 

Ochotniczych Straży Pożarnych 

- udział w Lodoognisku, zakończenie działalności lodowiska. 

 

Tydzień 8 (17.02-23.02) 

- udział w posiedzeniu Komisji Prezydialnej 

 - udział w spotkaniu z panią Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej i Radnym z klubu 

Prawa Góra Kalwaria Jakubem Rączem dotyczącym szafy społecznej 

 - spotkanie z Zespołem Doradczym dotyczącym Planu Ogólnego Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Góra Kalwaria 

 - spotkanie w Zarządzie Transportu Miejskiego w Warszawie dotyczące linii 742   

 - udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Baniosze 

 - udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej Czaplinie 

 - udział w Konwencie Wójtów, Burmistrzów i Starosty Piaseczyńskiego w Urzędzie Gminy 

Konstancin - Jeziorna 

 

Tydzień 9 (24.02-26.02) 

- udział w uroczystej odprawie rocznej Policji w Piasecznie   

 - udział w spotkaniu z mieszkańcami Solca dotyczącym świetlicy wiejskiej 

 - udział w spotkaniu dotyczącym raportu z audytu energetycznego budynków 

użyteczności publicznej, w tym placówek oświatowych w naszej Gminie 

 - udział w spotkaniu z dyrektorami placówek oświatowych Gminy Góra Kalwaria 

i omówienie spraw bieżących 

 - udział w spotkaniu w Urzędzie Gminy Lesznowola dotyczącym transportu publicznego 

w powiecie 

 - udział w spotkaniu z Wójtem Gminy Chynów i omówienie sprawy współfinansowania 

drogi na pograniczu gmin Góra Kalwaria i Chynów 

- udział w Sesji Rady Miejskiej 



   Protokół nr 14/2025 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 26.02.2025 r.                                              11/36 

 

III. Inwestycje rozpoczęte 

  1. Budowa altany z utwardzeniem w Szymanowie. 

Wykonawca: Zakład Remontowo-Budowlany Paweł Chrzan 

Wartość robót: 23.400,00 zł 

Termin zakończenia: 30.06.2025 r. 

 

IV.       Inwestycje zakończone 

   1. Przebudowa kanalizacji sanitarnej w Kątach. 

   2.Budowa sali gimnastycznej z zapleczem sportowo-dydaktycznym w Czaplinku. 

 

V.         Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 97 osób 

- Straż Miejska – 8 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 42 osoby  

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR – 44 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania. 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych 

z budżetu Gminy Góra Kalwaria dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
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oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Góra Kalwaria dla publicznych i niepublicznych: szkół, 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/147/2025 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na 

rok 2025 w Gminie Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie programu osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2025 w Gminie Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/148/2025 

 

Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Góra 

Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 

mieście Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/149/2025 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/150/2025 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów ochronnych i 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody Jezioro Czerskie położonego w miejscowości Czersk, 

na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów 

ochronnych i pielęgnacyjnych pomnika przyrody Jezioro Czerskie położonego 

w miejscowości Czersk, na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/151/2025 

 

Punkt 11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/152/2025 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad, trybu postępowania w sprawie 

udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym działającym na terenie Gminy 

Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie określenia zasad, trybu postępowania 

w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym działającym na 
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terenie Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/153/2025 

 

Punkt 13. Projektu uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Góry Kalwarii 

oraz nadania jej statutu. 

Radny Stanisław Fijka Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zgłosił wniosek do regulaminu, 

stanowiącego załącznik do projektu uchwały w zakresie punktów w którym jest mowa 

o zwołaniu młodzieżowej rady, polegający na zastąpieniu „opiekuna” na 

„przewodniczącego rady miejskiej”. W uzasadnieniu podnosił, że Młodzieżowa Rada 

Gminy po 2 latach kończy swoją działalność wraz z opiekunem. Stąd też, Komisja uznała, 

że dobrze by było, by przewodniczący rady miejskiej zwoływał pierwsze posiedzenie 

nadając również temu posiedzeniu odpowiednią rangę.  

Radna Monika Bolek w odniesieniu poinformowała, że w trakcie dyskusji nad projektem 

uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji ZiS i FiR oraz nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej, 

radni biorąc pod uwagę, że proponowane zmiany odnoszą się do kwestii 

przyszłościowych związanych z wyborem kolejnej rady, obecnie nie będą wnosili 

poprawek. Pojawiła się także wątpliwość, czy zaproponowane zmiany nie powinny być 

przedstawione młodzieżowej radzie. W związku z tym komisje podjęły decyzję, by nie 

składać wniosków teraz, ale zebrać uwagi i rozważyć je w przyszłości zanim jeszcze 

zostanie powołana nowa rada. 

Radny Tomasz Ura w uzupełnieniu do wypowiedzi przedmówczyni, której wypowiedź 

poparł, poinformował, że Klub Bezpartyjni GK również stoi na stanowisku, że dzisiaj należy 

przegłosować statut w takiej formie, w jakiej został przygotowany i zaopiniowany przez 

Młodzieżową Radę Gminy. Niemniej jednak, nic nie stoi na przeszkodzie, aby w przyszłości 

podjąć dalsze prace nad statutem. Można rozważyć powołanie roboczego zespołu, 

w skład którego weszliby przedstawiciele każdego klubu Rady Miejskiej, Sekretarz Gminy 
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i przedstawiciele Młodzieżowej Rady Gminy. Zwracał też uwagą, że Młodzieżowa Rada 

Gminy dopiero co się ukonstytuowała i są dwa lata, aby rzetelnie, spokojnie i dokładnie 

pracować nad zmianami. W związku z powyższym złożył wniosek przeciwny tj. 

o odrzucenie na ten moment wniosku Komisji Rewizyjnej, a następnie w późniejszym 

czasie przystąpienie do dalszej pracy nad zmianami statutu. 

Radna Aleksandra Górecka w odniesieniu do propozycji zgłoszonej przez radnego S. Fijkę, 

podnosiła, że w statucie jest wyraźnie zapisane, że kadencja kończy się w momencie 

zaprzysiężenia nowej rady. Ponadto, w dalszych punktach statutu jasno wskazano, że 

opiekun Młodzieżowej Rady Gminy odpowiada za organizację zaprzysiężenia oraz 

prowadzenie obrad do czasu wyboru przewodniczącego. Odnosząc się do 

zaproponowanej zmiany zaznaczyła, że opiekun ma obowiązek zwołania posiedzenia, co 

oznacza, że opiekun nadal pełni swoją funkcję, a jego kadencja nie wygasa z upływem 

rady, ponieważ statut mówi o opiekunie, a nie o byłym opiekunie. W związku z tym 

uważała, że kadencja opiekuna trwa równolegle z kadencją Młodzieżowej Rady Gminy. 

Zdaniem mówczyni argument o wygasającej kadencji opiekuna jest nietrafiony. 

Radna Ewa Stokowska w odniesieniu poinformowała, że zgodnie z opinią mecenas E. Kur 

kadencja opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy trwa równolegle z kadencją Rady Miejskiej, 

co oznacza, że upływa w momencie zaprzysiężenia nowej MRG. Aby zapewnić ciągłość 

działalności MRG i ułatwić zwołanie pierwszego posiedzenia MRG nowej kadencji, Komisja 

Rewizyjna zaproponowała przekazanie niektórych kompetencji przewodniczącemu Rady 

Miejskiej. Jednakże po wysłuchaniu argumentów radnych M. Bolek i T. Ury, Komisja 

Rewizyjna przychyla się do stanowiska i postanowiła wycofać wcześniejszy wniosek 

i przystąpić do dalszych prac, celem doprecyzowania niektórych kwestii w statucie, aby 

uniknąć problemów w przyszłości.  

Radny Stanisław Fijka Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie zgodził się z opinią radnej 

A. Góreckiej. Kontynuując wycofał zgłoszony wniosek. 

 

Radny Tomasz Ura również wycofał swój wniosek. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

Góry Kalwarii oraz nadania jej statutu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 
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Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/155/2025 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji 

informacji o kandydatach na ławników sądowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników sądowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/155/2025 

 

Punkt 15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia liczby członków 

i składów osobowych 5 komisji stałych. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral odczytała nowe brzmienie § 1 projektu 

uchwały: 

§ 1. W Uchwale Nr II/8/2024 Rady Miejskiej z dnia 16 maja 2024 roku w sprawie określenia 

liczby członków i składów osobowych 5 komisji stałych § 2 ust. 2 otrzymuje brzmienie: 
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„§ 2. 2. Określa się skład osobowy komisji, o której mowa w ust. 1: 

1) Anna Fedynicz, 

2) Szymon Krupa, 

3) Jakub Rącz, 

4) Justyna Szczypińska-Piotrowska, 

5 Iwona Szymańska”. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia liczby 

członków i składów osobowych 5 komisji stałych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/156/2025 

 

Punkt 16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia liczby członków 

i składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia liczby 

członków i składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/157/2025 

 

Punkt 17. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Radny Stanisław Fijka Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zgłosił wniosek o 10 minut 

przerwy w obradach. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zarządziła przerwę. 

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Fijka wyjaśnił, że 

w czasie przerwy Komisja Rewizyjna odbyła posiedzenie, podczas którego jednogłośnie 

wybrała na wiceprzewodniczącą komisji radną Ewa Stokowską w związku z tym wniósł 

o poprawkę w projekcie uchwały. 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral odczytała treść projektu uchwały po 

zmianach: 

§ 1. W Uchwale Nr II/11/2024 Rady Miejskiej z dnia 16 maja 2024 roku w sprawie 

zatwierdzenia przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej § 1 otrzymuje 

brzmienie:  

„§ 1. Zatwierdza się na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Stanisława Fijkę, a na 

Wiceprzewodniczącą Komisji Ewę Stokowską”. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Następnie przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Renata 
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Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Izabela Banasiak-Matusik, Aleksandra Górecka, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Bożena 

Molak, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/158/2025 

 

Punkt 18. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia liczby członków 

i składu osobowego Komisji Prezydialnej. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia liczby 

członków i składu osobowego Komisji Prezydialnej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/159/2025 

 

Punkt 19. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 
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pozytywne opinie komisji rady. Dodała, że na sesję przyszli mieszkańcy z ulicy Polnej Róży 

a następnie udzieliła głosu przedstawicielowi mieszkańców.  

Pan Grzegorz Niziński przybliżył trzydziestoletnią historię ulicy Polnej Róży w Kątach. 

Początkowo droga była nieprzejezdna, aby umożliwić dojazd, sąsiedzi wspólnie 

organizowali transport gruzu, co pozwoliło utwardzić nawierzchnię. Łącznie przywieziono 

około 200 wywrotek materiału. Mieszkańcy obecnie zebrali środki na projekt i jeśli rada 

wyrazi zgodę, to ruszy cała machina i wtedy po 30 latach mieszkańcy będą mieli dobry 

dojazd.  

Radna Monika Bolek odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy zwróciła uwagę na kwestię 

poruszaną podczas komisji, aby mieszkańcy byli w pełni poinformowani, wyjaśniając, że 

większość radnych popiera inicjatywę natomiast chcą, by urząd na tę inwestycję pozyskał 

dofinansowanie. Dlatego chciałaby, aby wybrzmiało, że projekt nie oznacza od razu 

realizacji inwestycji. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/160/2025 

 

Punkt 20. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2025 

rok. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata 

Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/161/2025 

 

Punkt 21. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z XII sesji w dniu 29.01.2025 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że do protokołu z XII sesji 

w dniu 29.01.2025 r. nie wpłynęły uwagi. 

 

Punkt 22. Sprawy różne: 

 

 1) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

 

Mieszkanka Pani Grażyna Dąbrowska przedstawiła nowe okoliczności w swojej sprawie. 

Pierwszą okolicznością jest pozbawienie panów burmistrzów dostępu do jej zwierząt 

w schronisku. Drugą okolicznością jest wydanie przez burmistrza po dwóch latach 12-

stronicowej decyzji, w której - w jej ocenie - zawarte są nieprawdziwe informacje, oparte 

na zeznaniach osób zainteresowanych przejęciem 130.000 zł. Kontynuując poinformowała, 

że podczas próby uzyskania informacji od burmistrza została usunięta z jego gabinetu. 

Na zakończenie wypowiedzi chciała uzyskać od burmistrzów informację czy będzie jakiś 

dostęp do schroniska.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj potwierdził, że decyzja w sprawie czasowego odbioru 

psów w końcu stycznia została podpisana, i wysłana do stron i ich pełnomocników. 

Spodziewa się odwołania do samorządowego kolegium odwoławczego. 

Mieszkanka w odniesieniu poinformowała o złożeniu żądania o sprostowanie decyzji na 

podstawie artykułu 113.2 k.p.a. Następnie zwróciła się z prośbą do radnych oraz z apelem 

do Komisji Skarg Wniosków i Petycji o zapoznanie się z jej żądaniem o sprostowanie 

decyzji i odniesienie się. Zapowiedziała złożenie odwołania od decyzji burmistrza. 
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Wiceprzewodniczący Rady Szymon Krupa zapytał przedmówczynię, czy wyraża zgodę na 

wgląd radnych do decyzji wydanej przez burmistrza, ponieważ radni nie mają 

swobodnego dostępu do decyzji burmistrza w stosunku do mieszkańca. 

Mieszkanka w odniesieniu prosiła o zapoznanie się w trybie informacji zarówno z decyzją 

jak i jej odpowiedzią. 

 

 2) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

 

Radny Stanisław Fijka poinformował o zgłoszeniach od mieszkańców, że na skarpie 

w okolicach wybiegu dla psów w weekend miały miejsce bójki młodzieży. Również dzisiaj 

dotarły do niego informacje od spacerujących kobiet o grupie młodzieży, która wulgarnie 

się odzywa i zaczepia przechodniów. Posiada co najmniej kilka takich zgłoszeń. 

Prosił burmistrza o zwrócenie uwagi na tę sytuację i skierowanie patroli straży miejskiej, 

czy policji. Prosił o sprawdzenie monitoringu z soboty i niedzieli, aby ustalić, czy 

dochodziło do niepokojących zdarzeń i podjąć działania mające na celu zapewnienie 

bezpieczeństwa. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski zwrócił się z prośbą do radnych, aby nie czekali 

z takimi sprawami do sesji, tylko bezpośrednio zgłaszali je straży miejskiej i policji. 

Zaapelował również do mieszkańców, by takie sytuacje zgłaszali bezpośrednio do służb. 

Radny Stanisław Fijka wytłumaczył powody zgłoszenia sprawy na sesji.  

Radny Andrzej Pietrzak zapytał na jakim etapie jest sprawa zakupu równiarki. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma 

zabezpieczonych środków w budżecie na zakup równiarki. Jednakże w związku 

z podniesieniem przez radnego tematu wyjaśnił, że po przeanalizowaniu kosztów zakupu 

równiarki (600-800 tys. zł) oraz kosztów zlecenia usługi równania dróg firmom 

zewnętrznym, podjęto decyzję zlecenia w tym roku usługi równania dróg firmie 

zewnętrznej. By sprawdzić, jak taki model współpracy się sprawdzi. Planowane są dwa 

równania dróg jedno wiosną, drugie jesienią. W razie potrzeb możliwe będzie równanie 

dróg latem. Zakup równiarki przez spółkę gminną będzie rozważane w przyszłości, po 

sprawdzeniu formuły, o której mówił.  

Radna Ewa Stokowska w odniesieniu do wypowiedzi przedmówcy zwracała uwagę, że 

temat równiarki omawiany jest od połowy zeszłego roku, i że na równiarkę czeka wielu 

mieszkańców. Odnosząc się do kwestii braku funduszy na jej zakup zwróciła uwagę, że na 

pewno są jeszcze wolne środki, które można byłoby przeznaczyć na zakup równiarki i taki 

projekt uchwały burmistrz powinien przedstawić radnym do uchwalenia. Nie rozumie, 

dlaczego ten temat jest odkładany w czasie. Pytała dlaczego, skoro można wprowadzać 

do budżetu budowę drogi czy inne inwestycje z wolnych środków, nie można przeznaczyć 

części wolnych środków na zakup równiarki, która byłaby do dyspozycji praktycznie przez 

całą dobę, tylko wydaje się środki na firmę zewnętrzną. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do wypowiedzi przedmówczyni wyraził 
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nadzieję, że pani radna nie neguje potrzeby wprowadzenia do budżetu inwestycji takich 

jak ulica Spacerowa, czy Polnej Róży. W kwestii równiarki zwrócił uwagę, że nie powiedział, 

że gminy nie stać na zakup równiarki. Chodzi tu o kwestię gospodarności, gdyż równiarka 

byłaby używana przez około 1,5 miesiąca, a przez pozostałe 10,5 miesiąca stałaby 

nieużywana, bo gmina nie ma tyle dróg do równania przez cały rok. W związku z tym 

racjonalnym i gospodarnym jest kupienie usługi na rynku. Podkreślał, że z analizy wynika, 

że na dzień dzisiejszy zakup równiarki byłby niegospodarny, skoro można taką usługę 

zakupić na 1,5 miesiąca na rynku. 

Radna Ewa Stokowska w odniesieniu do wypowiedzi przedmówcy zwracała uwagę, że 

dosyć mocno wybrzmiały słowa burmistrza o braku środków w budżecie na zakup 

równiarki, stąd jej wypowiedź w sprawie. Kontynuując uważała, że ZGK może świadczyć 

usługi równiarką poza gminą, co przyniosłoby korzyści w postaci zleceń i pieniędzy dla 

ZGK. Dzięki temu gmina nie będzie musiała dofinansowywać spółki, jak to miało miejsce 

wcześniej. Podkreślała, że nie jest przeciwna wprowadzaniu do budżetu nowych inwestycji. 

Jedyną rzeczą, która bardzo często wstrzymuje ją od głosowania, jest prawidłowość 

wprowadzania tych inwestycji do budżetu, i wątpliwości związane z wprowadzaniem 

wolnych środków. Dodała, że nigdy nie będzie przeciwna inwestycjom, które służą 

mieszkańcom i nigdy nie głosuje przeciw inwestycji, która jest wprowadzana do budżetu 

zgodnie z przepisami. Jeśli ma wątpliwości, to albo się wstrzymuje, albo głosuje przeciw, 

gdy sama procedura budzi jej wątpliwości. Prosiła burmistrza by nie sugerował, że jako 

radna jest przeciwna poprawianiu stanu gminy, bo jest to opinia bardzo krzywdząca. 

Prosiła burmistrza, by więcej nie formułował takich opinii. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak zapytał burmistrza, czy uważa, że jeżeli 

równiarka będzie raz na pół roku na danej ulicy lub w danym sołectwie, to spełni to 

oczekiwania, gdyż po kilku deszczach i tak pojawią się dziury. Pamięta, gdy był sołtysem, 

że równiarka nigdy nie stała i wie, że sołtysi czekają na równiarkę. W jego ocenie 

równiarka, na pewno nie będzie stała przez 10,5 miesiąca tylko będzie pracowała.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że z przeprowadzonej analizy wynika, że 

większość dróg gminnych wymaga równania, a następnie uwalcowania, dwa razy do roku, 

tak jak wspomniał we wcześniejszej wypowiedzi, jeśli będą takie drogi, które są 

intensywniej użytkowane i wymagają częstszej interwencji, wówczas usługa zostanie 

zlecona częściej – trzy, a nawet cztery razy w ciągu roku.  

Radny Stanisław Fijka zwracał uwagę, że Zakład Gospodarki Komunalnej w swoich 

statutowych obowiązkach ma budowę, utrzymanie, remonty i naprawy dróg gminnych, 

których nie realizuje. Takie zapisy zostały wpisane, kiedy przekształcany był zakład, 

w czasie, kiedy był radnym. Tak jak wskazała radna E. Stokowska Zakład Gospodarki 

Komunalnej mając równiarkę mógłby prowadzić działalność zarobkową. Mógłby składać 

oferty do różnych gmin, innych podmiotów gospodarczych, a nawet osób prywatnych i na 

tym zarabiać. Jeśli gmina zdecyduje się na zakup równiarki, może to zrobić w leasingu lub 

można pójść drogą gminy Karczew. W jego ocenie warto byłoby częściej wysyłać 

równiarkę do wsi niż raz lub dwa razy w roku. Uważał również, że równanie traktorem 
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z oprzyrządowaniem nie zdaje egzaminu i wykonywanie prac takim sprzętem jest 

wyrzucaniem pieniędzy, ponieważ ma on zupełnie inną funkcję niż równiarka. 

Popierał radnego A. Pietrzaka i uważał, że równiarka powinna być w gminie, tym bardziej 

że może być to równiarka wielofunkcyjna, która może być wykorzystywana do odśnieżania 

w okresie zimowym lub wykorzystywana do innych usług komunalnych. Dodał, że temat 

należy zbadać sondażowo wśród sołtysów. Ponownie zwracał uwagę, że Zakład 

Gospodarki Komunalnej został przekształcony w spółkę, po to, by zarabiał i obniżał koszty 

dla gminy i by usługi dla mieszkańców były tanie. Zapowiedział, że w marcu poprosi 

o pełen cennik usług ZGK by porównać ceny z cenami w innych gminach. Bo cel, w jakim 

przekształcony został zakład w spółkę nie został spełniony, a nawet jest przeciwnie, 

następnie podał tego przykłady. Zwracał uwagę, że spółka miała obniżyć koszty dla gminy, 

a tymczasem jednostki organizacyjne, czy jednostki pomocnicze korzystają z usług innych 

firm, zamiast z usług własnej spółki, i jest to działanie niewłaściwe. Prosił o pochylenie się 

nad tym tematem. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak zapytał, ile kilometrów dróg gruntowych 

znajduje się w gminie, których gmina jest właścicielem. Pytał o cenę wynajęcia równiarki 

i walca od firmy zewnętrznej.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj z wypowiedzi przedmówców wnioskował, że nie ma 

sporu co do tego, że trzeba równać drogi gruntowe w gminie i najlepiej to robić przy 

pomocy równiarki. Dlatego wiosną będą wykonywane te prace. Pytanie czy aby wyrównać 

drogi konieczne jest zakupienie nowej równiarki i jej utrzymywanie, czy lepiej kupić usługę 

na rynku, gdy z analizy wynika, że równiarka będzie potrzebna tylko przez około 1,5 

miesiąca w ciągu roku. Podkreślał, że jeżeli przyjęte rozwiązanie się nie sprawdzi i radni, 

sołtysi, a przede wszystkim mieszkańcy będą niezadowoleni z efektów będzie można 

wrócić do dyskusji na temat zakupu równiarki. Na razie z analiz wynika, że zakup równiarki 

byłby niegospodarny, bo taniej i równie skutecznie można to zrobić wynajmując usługę 

równania na rynku. Odpowiadając na pytanie radnego A. Pietrzaka powiedział, że 

równiarka nie nadaje się do wszystkich dróg. Łącznie z drogami, które gmina przejmie na 

mocy porozumienia od GDDKiA jest ok. 50 km dróg. W kwestii kosztów nie był w tym 

momencie przygotowany by je precyzyjnie podać.  

Radny Stanisław Fijka odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. Zwracał uwagę, że decyzję 

o zakupie podejmuje burmistrz, a kluczowe w tej sprawie są dwa czynniki: czas reakcji 

i koszt. Jeśli decyzja okaże się słuszna to dobrze, jeśli jednak rozwiązanie będzie 

niekorzystne, wrócimy do kwestii zakupu równiarki. Dobro mieszkańców jest priorytetem, 

a celem jest, aby proces był jak najtańszy, najkorzystniejszy dla budżetu gminy i najlepszy 

dla mieszkańców.  

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska powiedziała, że przysłuchując się dyskusji 

w pewnym momencie straciła poczucie komfortu jako radna. Sprawa równiarki, jak już 

wspomniano, ciągnie się od zeszłego roku i był czas, aby przeprowadzić wszelkie analizy 

kosztów. Teraz, gdy nadchodzi wiosna i należy wykonać te prace, czuje się postawiona 

przed faktem dokonanym. Wyraziła zadowolenie z wykonanych analiz, natomiast 
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chciałaby mieć możliwość zapoznania się z nimi, ponieważ są to pieniądze mieszkańców, 

a radni podejmują decyzje o ich przeznaczeniu. Chciałaby mieć wgląd w sytuację 

i wiedzieć, co będzie najbardziej opłacalne dla mieszkańców. Pytała czy została 

przeprowadzona analiza zakupu równiarki, z możliwością jej późniejszego wykorzystania. 

Jeśli nie, to prosiła burmistrza o rozmowę na ten temat, ponieważ brakuje jej komunikacji. 

Pytała, dlaczego nie można przeanalizować wszystkich opcji teraz, skoro chodzi 

o pieniądze mieszkańców.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj sądził, po wypowiedzi radnego S. Fijki, że dyskusja nt. 

równiarki została zakończona. Powiedział, że jest gotowy przedstawić analizę, na 

posiedzeniu komisji problemowej, spotkaniu z radnymi czy nawet na komisji prezydialnej, 

ale nie wydaje mu się, aby sesja rady i procedowany punkt był odpowiednim momentem 

do przeprowadzania takich analiz ekonomicznych.  

Radna Monika Bolek w odniesieniu do dyskusji stwierdziła, że ma podobne odczucia jak 

radna J. Szczypińska-Piotrowska. Zastanawiała się, czy w Górze Kalwarii mniejsze drogi, na 

przykład ulica Zacisze, będą objęte usługą zewnętrzną, czy usługa będzie obejmowała 

jedynie główne drogi. Uważała, że należy zorganizować spotkanie, na którym omówione 

zostaną wszystkie kwestię związane z równiarką. 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska odnosząc się do wypowiedzi burmistrza M. Baja 

wyjaśniła, że pan radny wypowiedział się i zakończył dyskusję w swoim imieniu, a nie w jej 

imieniu, dlatego ma prawo się wypowiedzieć. Podkreśliła, że nie oczekuje 

przeprowadzenia teraz analizy, tylko rozmowy. Przyznała, że sesja nie jest właściwym 

miejscem, ale o analizę i koszty równiarki radni zabiegają już od zeszłego roku. Pytała, 

dlaczego analiza nie trafiła do radnych. 

Radna Ewa Stokowska zwracała uwagę, że burmistrz mówi o niegospodarności i analizie, 

ale nie jest w stanie odpowiedzieć, ile będzie kosztowała zewnętrzna usługa. Uważała, że 

burmistrz powinien mieć przygotowane zestawienie kosztów i być gotowym do udzielenia 

odpowiedzi.  

Radny Stanisław Fijka uważał, że Zakład Gospodarki Komunalnej nie jest zainteresowany 

wejściem w tę działalność. Dodał, że ZGK powinien zbadać, jaki jest koszt 

i zapotrzebowanie rynku i może świadczyć usługi i zarabiać. Można też rozważyć 

wariant przekazania równiarki do grupy UTP, którą kieruje lub wariant, w którym spółka 

zajmowałaby się remontem i naprawą dróg. Jeśli chodzi o koszt utrzymania równiarki, 

to w wariancie, w którym równiarka jest w grupie UTP, grupa może ją wykorzystywać na co 

dzień, ale bez możliwości zarabiania. W przypadku spółki, będzie mogła zarabiać na 

usłudze. Jeśli będą znane dane, będzie można ocenić, czy to rozwiązanie jest opłacalne. 

Brak danych uniemożliwia podjęcie decyzji. Chciałby, żeby ZGK przygotował koszt 

utrzymania równiarki. Podkreślał, że w przypadku zlecenia usługi równania, równiarka 

będzie jeździła tylko dwa razy do roku, a w przypadku dodatkowych potrzeb w ciągu 

roku, będą dodatkowe koszty. Jeśli równiarka będzie w grupie UTP, nie trzeba będzie 

podpisywać umowy. Prosił o rozważenie zakupu używanej równiarki grupie UTP. 
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Radny Bartosz Miszewski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku 

Publicznego poinformował, że w dniu dzisiejszym wyśle zapytanie do wszystkich sołtysów 

oraz radnych z prośbą o przedstawienie informacji dotyczącej potrzeb i zasadności 

użytkowania równiarki na terenie ich sołectw i miasta by poznać rzeczywiste potrzeby. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do kwestii braku dostępności równiarki, 

poinformował, że jednym z warunków podpisania umowy jest to, że równiarka ma być 

dostępna w ciągu 7 dni od zgłoszenia potrzeby. Kontynuując uważał, że komisja 

gospodarki byłaby odpowiednim ciałem, by omówić tę kwestię i przedstawić wyliczenia. 

Dziś nie był przygotowany na to, że będą wymagane tak szczegółowe informacje 

dotyczące kosztów równiarki. Niemniej podkreślał, że z ustaleń i wyliczeń zasadniczą 

konkluzją, jest to, że bardziej opłacalne jest wynajęcie usługi na zewnątrz, niż zakup 

równiarki, która przez większość czasu nie będzie pracowała. Słuszne jest, że równiarka 

mogłaby pracować także dla innych samorządów lub firm prywatnych. Pytanie, czy Zakład 

Gospodarki Komunalnej byłby skłonny podjąć taką współpracę i dotrzeć ze swoją usługą 

także do innych podmiotów. Podkreślił, że jest gotowy przedstawić analizę na komisji. 

Kończąc zapewnił powrót do kwestii zakupu równiarki, gdy radni oraz sołtysi, a przede 

wszystkim mieszkańcy będą niezadowoleni z efektów usługi firmy zewnętrznej. 

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz w nawiązaniu do sprawozdania z działalności 

burmistrza i spotkania w sprawie społecznej szafy w Górze Kalwarii poinformował, że 

odbyło się spotkanie z panią dyrektor i burmistrzem Chmielewskim, następnie w imieniu 

Klubu Radnych Prawa Góra Kalwaria - inicjatora stworzenia społecznej szafy zaprosił 

radnych do udziału w rozmowach.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral zapytała: 

1) czy prowadzone są rozmowy w sprawie bezpośredniego połączenia autobusowego na 

trasie Góra Kalwaria - Warszawa przez Baniochę i na jakim są ewentualnie etapie, 

2) czy gmina posiada informacje odnośnie przebudowy ulicy Puławskiej, 

3) czy został rozwiązany konflikt dot. użytkowania świetlicy w Solcu i czy zostały ustalone 

reguły korzystania ze świetlicy. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że kilkukrotnie informował, że jeżeli 

chodzi o bezpośrednie połączenie z Góry Kalwarii przez Baniochę, Piaseczno do 

Warszawy we współpracy z Zarządem Transportu Miejskiego, to na ten moment nie ma 

takiej możliwości. Czekamy na powstanie metropolii warszawskiej, która będzie miała swój 

budżet na stworzenie korytarzy transportowych, i ta trasa będzie jednym z tych korytarzy. 

Prace nad budżetem metropolii warszawskiej trwają. Nowa instytucja, która będzie miała 

niezależny budżet, ma otrzymywać ponad 5% podatku dochodowego płaconego przez 

mieszkańców aglomeracji, co daje około 1,5 miliarda zł. Ustawa jest gotowa, ale potrzebne 

są dalsze działania lobbingowe w Sejmie. Dodał, że od sierpnia wprowadzana jest nowa 

linia L, numer 54, która będzie kursowała do Piaseczna najprostszą trasą, z możliwością 

przesiadki do pociągu Kolei Mazowieckich, w ramach wspólnego biletu. Mieszkańcy gminy 

będą mogli korzystać z tej linii bezpłatnie. W tym momencie nie ma możliwości 

utworzenia nowej linii, ponieważ przeciwna jest Warszawa, która dopłaca około miliarda zł 
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do komunikacji poza Warszawą. Przeciwna jest też gmina Piaseczno. Natomiast obecnie 

trwają rozmowy z gminą Piaseczno na temat partycypacji w kosztach linii L54. Kończąc 

wypowiedź wyraził zadowolenie, że udało się gminie porozumieć z gminą Konstancin-

Jeziorna w sprawie zwiększenia liczby kursów linii 742. Podkreślił, że 26 kursów w dni 

robocze (w jedną stronę) jest istotnym wzrostem kursów, co z pewnością zadowoli 

mieszkańców. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiadając na pytanie w sprawie przebudowy drogi 

79 od obwodnicy Góry Kalwarii do ulicy Syrenki w Piasecznie powiedział, że prace idą 

powoli, ale w odpowiednim kierunku. Po ostatnim spotkaniu z dyrektorem oddziału 

warszawskiego otrzymał informację, że Generalna Dyrekcja uwzględniła postulaty gminy 

Piaseczno. Harmonogram zakłada, że decyzja środowiskowa zostanie wydana w 2025 

roku, a przetarg ogłoszony w 2026 r.  Po rozstrzygnięciu przetargu, wykonawca będzie 

miał około 3 lata na realizację projektu. Prace terenowe, jeśli nie będzie opóźnień mogą 

się rozpocząć w 2028 roku, a zakończyć w 2029 lub w 2030 roku. Co do wykorzystania 

świetlicy w miejscowości Solec, nie miał dobrych wiadomości. W ocenie mówcy sytuacja 

jest trudna, bo mieszkańcy są skonfliktowani. Miało miejsce kolejne spotkanie 

z mieszkańcami, w którym brał również udział radny A. Pietrzak. Jest konflikt dot. 

korzystania z budynku świetlicy. Koło Gospodyń Wiejskich z Solca domaga się, aby część 

budynku była wykorzystywana wyłącznie przez koło, natomiast pani Sołtys nie widzi takiej 

możliwości. Kolejne spotkanie odbędzie się we wtorek na miejscu, by dojść do 

kompromisu i zawrzeć porozumienie natomiast poziom emocji, który towarzyszy temu 

konfliktowi jest bardzo duży. Wybory sołeckie odbyły się w ubiegłym roku a już 3 

członków rady sołeckiej złożyło rezygnacje, więc atmosfera jest napięta i smutna. 

Radny Bartosz Miszewski zapytał o termin otwarcia basenu.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że tak jak było to zapowiadane 

basen będzie zamknięty do końca marca. W ramach projektu Horizon przystąpiono do 

kolejnego etapu, czyli demontażu węzła cieplnego. Pomieszczenie będzie całkowicie 

wyremontowane, a nowe urządzenia zainstalowane. Pomieszczenia dla central 

wentylacyjnych są już przygotowane. Robimy wszystko - zapewnił, aby prace zakończyły 

się do końca marca, jednakże dopuszcza ewentualne przedłużenie o kolejne dwa 

tygodnie, aby uzyskać akceptację sanepidu przed ponownym udostępnieniem basenu. 

Radna Renata Mateńko pytała, czy są nowe ustalenia w sprawie linii L15. Obecnie linia jest 

bardzo kontrowersyjna i mało efektywna, z uwagi na okrężny przebieg. Zapytała, czy 

w ciągu ostatniego tygodnia, od spotkania z sołtysami, udało się coś ustalić i czy istnieje 

możliwość, by linia uzyskała dofinansowanie i powróciła do poprzedniego przebiegu linii 

L28.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że ostatnio brał udział w kilku 

spotkaniach dotyczących linii 742. Dzisiaj odbyło się również spotkanie w Lesznowoli, które 

miało charakter konwentu, było to spotkanie wójtów, burmistrzów oraz przedstawiciela 

zarządu powiatu. Chcemy - podkreślił, by samorząd powiatowy włączył się w 

odpowiedzialność za połączenia międzygminne. Powiat wstępnie zadeklarował chęć 
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zaangażowania się, lecz szczegóły negocjacji jeszcze nie zostały ustalone. Podczas 

rozmowy podnosił, że mieszkańcy oczekują rozwiązania problemu linii L15. Umówione 

zostało z burmistrzem Konstancina-Jeziorny kolejne spotkanie w tej sprawie. Podkreślał, że 

zrobi wszystko, by pasażerowie z naszej gminy mieli łatwiejszy dostęp do transportu 

publicznego. 

Radna Renata Mateńko pytała przedmówcę, czy można ustalić konkretny termin, kiedy 

rozmowy zostaną podjęte i kiedy ta sytuacja zostanie rozwiązana i jak długo linia będzie 

funkcjonować w dotychczasowej, okrężnej formie.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski nie potrafił podać konkretnego terminu. Dodał, że 

wczoraj zakończone zostały negocjacje dotyczące linii 742, które również nie były łatwe 

i trwały od grudnia. Zapewnił, że podejmie rozmowy jak tylko będzie to możliwe, i zwracał 

uwagę, że zgodę musi wyrazić gmina sąsiednia oraz że obowiązuje umowa (od grudnia 

linie L14 i L15 zastąpiły L28 i L21). Pan burmistrz wielokrotnie podkreślał w rozmowach, że 

gmina oczekuje rozwiązania satysfakcjonującego. Dalsze rozmowy na pewno będą, lecz 

nie jest w stanie podać konkretnego terminu. 

Radna Renata Mateńko w nawiązaniu do styczniowego posiedzenia rady przypomniała, że 

miała być opublikowana informacja na stronie gminy, precyzująca, jakie ubrania mogą być 

wyrzucane do odpadów zmieszanych, a jakie do kontenerów na odzież, jak również miała 

być przeprowadzona weryfikacja czy liczba kontenerów na terenie gminy jest 

wystarczająca oraz czy możliwe jest wprowadzenie odbioru odpadów tekstylnych 

przynajmniej raz w miesiącu w formie odbioru worków.   

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że przekazał prośbę odpowiednim 

osobom. W kwestii pojemników odpowiedział, że urząd monitoruje ich opróżnianie i stan 

czystości wokół nich. Jeżdżąc po gminie odnosi wrażenie, że liczba pojemników przybywa, 

natomiast prosił radnych o apelowanie do mieszkańców, by dbali o przestrzeń wokół 

pojemników. Poprosił naczelnik Monikę Radzikowską o przedstawienie informacji w kwestii 

możliwości odbioru worków z tekstyliami sprzed posesji. 

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami Monika Radzikowska na wstępie 

poinformowała, że od 1 stycznia wprowadzono niewielkie zmiany w zakresie zbierania 

i segregacji odpadów. W kwestii możliwości odbioru odpadów sprzed posesji powiedziała, 

że jest to możliwe, lecz wiązałoby się z istotnym wzrostem kosztów. W ramach 

następnego przetargu można rozważyć wprowadzenie dodatkowego odbioru odpadów. 

Przypomniała, że tekstylia odbierane są w PSZOK już od 2019 roku. Dotychczas 

mieszkańcy mieli możliwość wyrzucania tekstyliów do czarnych pojemników, ale ich ilość 

była naprawdę nieznaczna. Na chwilę obecną mieszkańcy mają możliwość oddania 

tekstyliów do pojemników PCK oraz w PSZOK. 

Radna Renata Mateńko chciała uzyskać dokładniejszą informację na temat kosztów 

związanych z odbiorem tekstyliów sprzed posesji. Dodała, że odbiór odpadów nie musi 

być raz w miesiącu, mogłoby to być na przykład raz na kwartał. Zwracała uwagę, że dla 

osób starszych dostarczenie odpadów do PSZOK może stanowić problem.  
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Naczelnik Monika Radzikowska nie była w stanie podać dokładnych danych w tej chwili, 

niemniej poinformowała, że zgodnie z ofertą złożoną w ostatnim przetargu koszt 

transportu stanowi około 70% całkowitego kosztu odbioru i zagospodarowania odpadów. 

Jeśli odbiór odbywałby się raz na kwartał, koszt byłby niższy. Odbiór dodatkowej frakcji 

odpadów zostanie przeanalizowany przy przygotowywaniu kolejnego przetargu. Dodała, 

że inną możliwością odbioru jest na przykład ustawienie kontenera w danej miejscowości, 

raz na pół roku. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski prosił radną R. Mateńko o kontakt z wydziałem, 

aby omówić możliwe rozwiązania, ponieważ być może kwestia dotyczy jedynie 

przestawienia lub ustawienia pojemnika do odbioru odzieży. Podkreślał, że obecnie odbiór 

ubrań, nie wiąże się z żadnymi kosztami. W przypadku odbioru sprzed posesji mieszkańcy 

poniosą dodatkowe opłaty. Dodatkowo, odbiór w taki sposób jest nie ekologiczny, 

ponieważ zmierzamy w kierunku zachęcania do bardziej świadomego kupowania ubrań 

i ograniczania ich zakupu, co wpisuje się w ideologię zero waste. Jednym z rozwiązań, 

o którym wspomniał wiceprzewodniczący Jakub Rącz, jest tzw. "szafa społeczna", która ma 

na celu nadawanie drugiego życia odzieży.  

Radna Renata Mateńko zgodziła się, że tego rodzaju proekologiczne działania mają sens, 

jednakże prosiła, by takie informacje były umieszczane na stronie gminy, aby każdy 

mieszkaniec miał możliwość dowiedzenia się, co zrobić z zużytymi ubraniami. Obecnie 

wielu mieszkańców pyta, co powinni zrobić z ubraniami, które nie nadają się już do 

dalszego użytkowania, a nie wiedzą, czy mogą je wyrzucić do odpadów zmieszanych. 

Wcześniej były informacje, że kontenery PCK czy innych stowarzyszeń miały służyć do 

przekazywania odzieży, która mogłaby jeszcze posłużyć innym. Teraz, po komunikacie, że 

nie można wyrzucać zużytych ubrań do odpadów zmieszanych, wiele osób nie wiedziało, 

co z nimi zrobić. Prosiła zatem, aby komunikat oraz ogólna polityka gminy w zakresie 

segregacji odpadów i przekazywania tekstyliów były dostępne publicznie, co pomogłoby 

rozwiać wątpliwości mieszkańców. 

Radny Roman Cezary Rybarczyk w imieniu mieszkańców gminy podziękował za 

zwiększenie częstotliwości kursów linii 742 z 17 do 26. Uważał to za ogromny sukces 

panów burmistrzów. Co też jest dowodem na to, że mimo początkowych różnic, 

współpraca z gminami może prowadzić do pozytywnych rozwiązań.  

Radny Stanisław Fijka poruszył dwa tematy. Pierwszy dotyczył kwestii basenu. Na wstępie 

informując, że od czasu zapoznania się z ekspertyzą techniczną basenu zbadał całą 

tematykę problemów związanych z tym obiektem, począwszy od 2020 roku, kiedy to 

komisja sportu pod przewodnictwem pani Moniki Bolek poruszała te sprawy i zgłaszała 

potrzebę podjęcia działań. Przeanalizował też korespondencję dyr. basenu. 

Następnie wyraził zadowolenie z decyzji burmistrza o zamknięciu basenu i rozpoczęciu 

prac remontowych, natomiast po obecnie prowadzonym remoncie chciałby dowiedzieć 

się, co jeszcze zostało do zrobienia, by uniknąć powtórzenia błędów z przeszłości, kiedy 

to nie dopełniono pewnych kwestii w sprawie basenu. Uważał za wskazane 

przeprowadzenie inwentaryzacji, która określi, co jeszcze zostanie do zrobienia, by 
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zakończyć remont basenu kompleksowo lub w znaczący sposób. W marcu remont ma się 

zakończyć, ale nie wie, czy obejmie całą problematykę, szczególnie w kontekście uwag 

zgłaszanych przez ekspertów. Ważne, by radni mieli świadomość, co jeszcze trzeba zrobić, 

jakie będą potrzebne środki. Chciałby, by rada miejska wspólnie z burmistrzem ustaliła, co 

jeszcze wymaga remontu i jakie środki są na to potrzebne, aby basen został w pełni 

zmodernizowany przed końcem kadencji i służył mieszkańcom. Drugi temat dotyczył 

sytuacji w Solcu. Uważał, że konflikt, który teraz ma miejsce we wsi Solec, jest jednym 

z najpoważniejszych, i choć jest radnym trzecią kadencję, nie pamięta takiej sytuacji. 

Uważał, że rada nie powinna pozostawać obojętna. Na komisji prezydialnej rozmawiano 

o zaproszeniu na posiedzenie pani sołtys i rady sołeckiej, by wysłuchać wszystkich stron 

konfliktu. Apelował także do radnych z tego rejonu, by porozmawiali z mieszkańcami 

i spróbowali pomóc.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odnośnie do tematu basenu powiedział, że nie są 

planowane kolejne inwentaryzacje czy ekspertyzy, bo generują one dodatkowe koszty. 

Obecnie realizowany jest remont, a część prac została już zakończona, m.in. na podstawie 

ekspertyzy, o której radny mówił w ostatnich miesiącach. To, co nie zostanie teraz 

zrobione, zostało opisane w przedmiocie zamówienia w ramach tzw. dużego przetargu na 

kompleksową modernizację basenu. W najbliższym czasie planowane jest ogłoszenie 

przetargu na projekt kompleksowej modernizacji basenu, który obejmie 

termomodernizację oraz wszystkie prace, które nie są częścią aktualnie realizowanych 

działań. Jest ogromna szansa, że po zakończeniu tego projektu basen zostanie w pełni 

zmodernizowany jeszcze w tej kadencji. 

Radny Wojciech Kochański zwrócił uwagę, że problem z wentylacją był od zawsze. 

Odpowiadając radnemu S. Fijce zwracał uwagę, że sama wentylacja nie wystarczy, jeśli 

basen nie zostanie uszczelniony. Kluczową sprawą jest wymiana ściany południowej, od 

strony ul. Chopina. Jeśli nie zostanie to zrobione, ciepło pozyskane z nowej wentylacji, 

będzie uciekało, co nadal będzie generowało wysokie koszty utrzymania basenu. 

Podziękował za prowadzoną modernizację i prosił o dalszy etap prac. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski podkreślił, że kluczowe będzie pozyskanie 

dodatkowych funduszy na dalsze prace, w tym wymianę ściany z płyty pleksi. 

Radny Stanisław Fijka w odniesieniu do wypowiedzi radnego W. Kochańskiego wyjaśnił, że 

są dwa tematy. Pierwszy dotyczy działań realizowanych w ramach obecnego programu, 

a drugi przetarg na projekt kompleksowego remontu basenu, który obejmie m.in. 

wymianę ściany i inne prace, które nie zostały wykonane do tej pory, w ramach programu 

Horizon i w ramach remontów wykonanych w ubiegłym roku przez p. dyrektor.  

Radna Ewa Stokowska poruszyła sprawę opóźnień w udzielaniu odpowiedzi na wnioski 

o dostęp do informacji publicznej. Pytała o przyczyny nieudzielania odpowiedzi 

w terminie. Dodała, że sama doświadcza przedłużenia terminu udzielenia odpowiedzi, 

i ma sygnały od mieszkańców, że bardzo długo czeka się na udzielenie odpowiedzi.  

Sekretarz Gminy Piotr Walczak w odpowiedzi wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o dostępie do 
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informacji publicznej, jeśli informacja jest złożona lub wymaga pracy może zostać 

przedłużona na okres do dwóch miesięcy i taka sytuacja ma miejsce. Tę informację 

przekazał zarówno radnej jak również radnemu S. Fijce Przewodniczącemu Komisji 

Rewizyjnej, w sprawie protokołu zawierającego prawnie chronioną tajemnicę skarbową. 

Następnie poprosił radną o podanie konkretnych spraw, na które nie zostały udzielone 

odpowiedzi. 

Radna Ewa Stokowska odpowiedziała, że posiada informacje od członka Stowarzyszenia 

Słoneczna Góra, że informacje w większości są udzielane po terminie, bez żadnych 

przedłużek ze strony urzędu. Rozumie, że nie wszystkie informacje są dostępne dla 

każdego, nawet dla radnej, oraz że dokumenty muszą być anonimizowane. Przy czym 

zaznaczyła, że złożyła wniosek 7 stycznia. Pytała czy naprawdę jest to tak czasochłonne 

i pracochłonne, żeby nie można było tego zrobić szybciej. Nie chodzi tylko o nią, ale 

również o innych mieszkańców, którzy zgłaszają podobne przypadki.  

Sekretarz Gminy Piotr Walczak odpowiedział, że trudno mu się odnieść do przytoczonej 

sytuacji, ponieważ do tej pory nie wpłynął żaden wniosek o informację publiczną od 

Stowarzyszenia Słoneczna Góra. Dodał, że wniosek radnej wpłynął 5 lutego a odpowiedź 

wyszła 6 lutego, a następnie radna złożyła kolejny wniosek, na który wysłał radnej 

w terminie przedłużkę.  

Radny Stanisław Fijka w odniesieniu oświadczył, że nie otrzymał żadnego pisma od 

burmistrza ani od sekretarza. W kwestii protokołu kontrolnego RIO, przypomniał, że 

kontrola komisji rewizyjnej została zatwierdzona przez radę miejską i nie została 

podważona. Jeśli komisja nie otrzyma protokołu, rozważy wystąpienie do RIO 

z zapytaniem, czy są podstawy prawne, by gmina odmówiła komisji rewizyjnej 

przedstawienia protokołu końcowego z kontroli RIO. Jego zdaniem, cała działalność 

finansowa gminy nie jest objęta tajemnicą. Przypomniał, że komisja rewizyjna również ma 

obowiązek przestrzegania tajemnicy, a także przestrzegania przepisów. Jeśli burmistrz 

zamierza odmówić wglądu do protokołu z ubiegłorocznej kontroli przeprowadzonej przez 

RIO, rozważy zaproponowanie komisji rewizyjnej wystąpienie do RIO o ekspertyzę, czy 

burmistrz ma prawo odmówić komisji rewizyjnej zapoznania się z protokołem. Inna 

sprawa to kwestia tego, co można upublicznić, a co nie, ale być może sekretarz oraz 

burmistrz znaleźli odpowiednie przepisy i rzeczywiście będą w stanie odmówić komisji 

rewizyjnej rady miejskiej wglądu do końcowego protokołu z kontroli RIO.  

Sekretarz Gminy Piotr Walczak w odniesieniu wyjaśnił, że protokół z kontroli 

przeprowadzonej przez RIO, ma 66 stron, a z załącznikami 69 stron. Kontrola była 

kompleksowa, a więc obejmująca również podatki, a podatki i nazwiska podatników, i ich 

konta księgowe są objęte tajemnicą chronioną ustawą o ordynacji podatkowej. Z tego 

względu wszystkie dane osobowe, w tym nazwiska i konta księgowe, muszą zostać 

zanonimizowane. Podkreślił, że nikt nie odmawia dostępu do dokumentu. Niemniej jednak 

dokument, który otrzymał dziś od burmistrza, nie daje mu możliwości anonimizacji 66 

stron w ciągu jednego dnia. Proces anonimizacji dokumentu tej rangi jest dość 

czasochłonny. Dodał, że dzisiaj na służbowy adres mailowy wysłał radnemu S. Fijce 
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wystąpienie pokontrolne, które mogło być udostępnione od razu. Natomiast jak tylko 

zakończy się proces anonimizacji protokołu, zostanie on radnemu udostępniony.  

Radna Ewa Stokowska odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy wyjaśniła, iż chodziło jej 

o Stowarzyszenie Góra Mieszkańców. Następnie poinformowała, że prośbę 

o udostępnienie protokołu kontroli przeprowadzonej przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową wysłała 7 stycznia 2025 roku o godzinie 13:46 na adres: 

burmistrz@gorakalwaria.pl. Prośbę ponowiła w styczniu, ponieważ doszły ją słuchy, że nie 

podała podstawy prawnej, jednak wszystkie te maile zostały wysłane na początku stycznia, 

a nie w lutym. Minął już kolejny miesiąc i nadal nie otrzymała informacji. Zapytała, co się 

dzieje, że musi czekać kolejne dwa miesiące.  

Radny Stanisław Fijka przyznał, że radni nie mają prawa dostępu do danych objętych 

tajemnicą skarbową i podziękował sekretarzowi za wyjaśnienie tej kwestii. Wyjaśnił, że 

komisja przede wszystkim chce zapoznać się z uwagami pokontrolnymi oraz dowiedzieć 

się, w jaki sposób zostaną one zrealizowane.  

Sekretarz Piotr Walczak odpowiedział przedmówcy, że wystąpienie pokontrolne zostało 

dzisiaj przesłane na adres e-mail. Co do protokołu wspomniał, że proces anonimizacji już 

się rozpoczął. Przyszły tydzień jest realnym terminem do zakończenia tego procesu. 

Korzystając z prerogatywy, jaką daje ustawa o dostępie do informacji publicznej, 

przedłużył radnej termin na maksymalny czas, ponieważ nie był w stanie określić 

konkretnej daty. Poprosił też radnych o zapoznanie się z kartą informacyjną dotyczącą 

udostępnienia informacji publicznej, dostępną na stronie BIP. Podał właściwy adres do 

składania wniosków o dostęp do informacji publicznej i zachęcał do korzystania z tego 

adresu: informacjapubliczna@gorakalwaria.pl.  

Radna Aleksandra Górecka w nawiązaniu do dzisiejszej 355. rocznicy nadania praw 

miejskich przez króla Michała Korybuta Wiśniowieckiego zgłosiła wniosek o nadanie na 

jego cześć nazwy jednej z ulic w mieście. Następnie nawiązując do interpelacji, którą 

składała w sprawie jednostki wojskowej zaproponowała rozpoczęcie publicznej dyskusji na 

temat zagospodarowania terenu, który gmina otrzymała w darowiźnie. Jest wiele 

uwarunkowań, które należy wziąć pod uwagę, takich jak plan miejscowy, cele darowizny 

oraz historyczne aspekty tego terenu. Zasugerowała zorganizowanie konferencji 

z ekspertami lub inną formę publicznej dyskusji na ten temat. Zapytała burmistrza czy taka 

forma dyskusji byłaby możliwa i czy włączył by się do tego.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnośnie do zaproponowanej nazwy ulicy deklarował, 

rozważenie propozycji. Przechodząc do drugiej części pytania dotyczącego terenów 

jednostki wojskowej wyjaśnił, że teren jednostki wojskowej został podzielony między 

gminę a powiat kilkanaście lat temu. Na terenach, które nie zostały jeszcze 

zagospodarowane, będących w zasobach powiatowych znajdują się budynki byłej stołówki 

i aresztu. Dziś odbyło się spotkanie z władzami powiatu piaseczyńskiego przed budynkiem 

aresztu, które miało charakter wstępnego rozpoznania możliwości adaptacji tego budynku 

na potrzeby filii architektury, komunikacji i geodezji. Perspektywa jest dość odległa, ale 

temat jest obecny w dyskusji i być może uda się przekonać radę powiatu. Perspektywa 
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adaptacji budynku stołówki jest krótsza, aczkolwiek nie chciałby wyprzedzać planów 

inwestora i niedługo pojawi się oficjalna informacja. Jeśli chodzi o tereny pozostające 

w gestii gminy, czyli działkę nr 37/37, to na części tej działki został zbudowany plac zabaw, 

a pozostałe dwa hektary to teren, którego nie można sprzedać ze względu na cel 

darowizny. Poinformował o trwających rozmowach w sprawie zagospodarowania tego 

terenu. Jeśli będzie gotowy pomysł na zagospodarowanie terenu zostanie 

przeprowadzona debata z radnymi, gdyż to rada miejska ostatecznie zdecyduje 

o przeznaczeniu tej nieruchomości. Dodatkowo przypomniał, że decyzją ubiegłej kadencji 

i staraniom urzędu udało się pozyskać środki na budowę ulicy Białka. Część położona 

najbliżej placu zabaw, powinna zostać zakończona do końca roku. Będzie to droga 

z parkingami wzdłuż ulicy Artylerzystów i ulicy Białka aż do samej skarpy, z odwodnieniem 

i oświetleniem oraz ścieżką pieszo-rowerową w kierunku budynku stołówki, zgodnie 

z ogólną koncepcją szlaków rowerowych w mieście.  

Radny Wojciech Kochański zapytał o budynek położony na samej skarpie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że szanse na wydzierżawienie tego 

budynku są niewielkie, bo budynek jest w złym stanie i zlokalizowany jest bezpośrednio na 

skarpie. Obawiał się, że nakłady, które trzeba by ponieść na adaptację, nawet przy 

trzydziestoletniej czy dłuższej dzierżawie, mogą okazać się zbyt dużym obciążeniem, co 

raczej nie stanowi zachęty dla potencjalnych zainteresowanych. Więc albo należy 

poczekać na rozwiązanie dotyczące całego terenu, albo rozebrać budynek. Wspomniał, że 

na tym terenie znajduje się jeszcze budynek zbrojowni.  

Radny Stanisław Fijka zapytał o możliwość wykonania oświetlenia solarnego na skarpie 

przy alei Wyzwolenia. Dodał, że w tej okolicy, szczególnie latem, wiele osób spaceruje.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski nie wykluczał rozważenia propozycji wykonania 

oświetlenia solarnego, na które może uda się pozyskać dofinansowanie z funduszy LGD. 

Jednakże miał wątpliwości co do intensywności ruchu w tym miejscu, ale przyjrzy się 

i rozważy zasadność wniosku, 

  

3) wolne wnioski. 

 

Sołtys Wólki Dworskiej Katarzyna Knapczyńska na wstępie podziękowała, także w imieniu 

innych sołtysów, za możliwość uczestniczenia w spotkaniach i przedstawiania spraw 

mieszkańców. Następnie w odniesieniu do podnoszonego na dzisiejszej sesji tematu 

równiarki, potwierdziła zapotrzebowanie na ten sprzęt,  

 

 4) informacje. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zaprosił radnych na uroczystość stulecia Szkoły 

Podstawowej w Czaplinku imienia Kazimierza Górskiego, które będzie połączone 

z oficjalnym oddaniem do użytku sali gimnastycznej wraz z zapleczem dydaktyczno- 

sportowym w dniu 28 marca o godzinie 10. 
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Radny Wojciech Kochański podziękował wszystkim radnym i wyraził wdzięczność za 

wsparcie w jego pielgrzymowaniu do Fatimy. Podziękował za wsparcie emocjonalne 

i duchowe oraz pomoc materialną. Podziękował burmistrzowi A. Strzyżewskiemu za 

rekomendacje, dzięki którym otworzyło się przed nim wiele domów, merostw i kościołów. 

Szczególne podziękowania skierował do radnej Iwony Szymańskiej oraz jego grupie 

wsparcia. Dzięki wsparciu pokonał 4000 km bez większych problemów. 

Przekazał burmistrzowi certyfikat ukończenia pielgrzymki oraz dokumentację 

pielgrzymowania.  

 

 

Punkt 23. Zamknięcie XIV sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral 

o godz. 19:15 zamknęła XIV sesję Rady Miejskiej. 

  

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

           Teresa Jędral 

 

 

 

 

 

Przygotowała: 

Urszula Kuranowska 

 

 

 


